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 zápis z ustavujícího zasedání zastupitelstva 

 slovo současného a bývalého starosty 

 aktuálně ze stavby v Nové Vsi a v Nových Ouholicích 

 aktuality ze spolků - senioři, fotbal 

 reportáže z nedávných akcí v obci 

 pozvánky na sportovní a kulturní akce 

 povídání o Satranově mlýně a o Pražské čáře 85 

 
Cyklistické závody Ouholická šlapka – na startu 

 

1. listopadu – Památka zesnulých 

11. listopadu – Mezinárodní den válečných veteránů 

14. listopadu – Den bez aut 

17. listopadu – Mezinárodní den studenstva 

17. listopadu – Den boje za svobodu a demokracii 

28. listopadu – Mezinárodní den nenakupování ničeho  

 

„Listopadové slunce na zemi nevidí.“  

„Když se v listopadu hvězdy třpytí, mrazy se brzo uchytí.“ 

„Svatý Martin přijíždí na bílém koni.“ (11. listopadu)  

„Na svatého Ondřeje už má zima naděje.“ (30. listopadu) 
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dne 17. 10. 2022 jsem byl na ustavujícím zasedání 

zastupitelstva zvolen starostou obce Nová Ves. Rád bych 

se tedy trochu představil těm z Vás, kteří mě neznají 

osobně. 

Jmenuji se Lukáš Jansa, je mi 33 let a moje rodina je zde     

a v okolí široce rozeseta již od roku 1822, jak jsem 

nedávno zjistil v rodokmenu. Už od dětství jsem se 

zajímal o dění v obci a o její historii, přičemž tento zájem 

mi vydržel dodnes. 

Ať už se vracím odkudkoli, tak doma se cítím až ve chvíli, 

kdy spatřím vepřecký kostel se zvoničkou, střechu mé rodné fary nebo z dálky 

Škarechov s horou Říp na pozadí. 

Věřím, že i vy to máte podobně. Je tu tolik krásných míst, až z toho člověka  

hřeje u srdce. O to víc mě vždycky mrzí, když o našem domově mluvím s někým  

cizím a ten nás zná jen jako "křižovatku všeho", pár domů u hlavní silnice  

nebo "cosi" ukrytého za protihlukovými stěnami železnice.  

Rád bych, aby takto náš domov nikdo nevnímal a aby ho všichni viděli mýma  

očima. Doteď mě mrzí, jak necitlivě nás "rozčísla" dálnice D8. Vím, že  

podobným stavbám mezinárodního významu nedokážeme zabránit, musíme se ale  

poučit z chyb minulosti a vybojovat pro nás co největší ochranu před hlukem  

a negativními vlivy, např. při plánované VRT. Ostatní tudy jen projedou, my  

tady chceme žít.  

Nechci ale, aby naše životy byly jen o infrastruktuře, život na vesnici má  

svůj specifický kolorit. Mou vizí je obec zvelebovat nejen vizuálně, zároveň  

chci zapracovat i na mezilidských vztazích. Stejně jako postupuje stavba                          

a mizí příkopy, musíme i my zasypávat ty příkopy mezilidské.  

Možná to zní trochu naivně, ale nerad uvažuji stylem, proč něco nejde.  

Výsledek voleb mě navíc utvrdil, že tímto směrem chtějí jít i další z vás.  

Rád přispěji svou troškou do mlýna pozitivním přístupem nebo životními                       

a manažerskými zkušenostmi. Beru svou funkci s respektem a pokorou, jelikož člověk 

se učí celý život.  

Udělám všechno proto, abych vám byl dobrým starostou. Závěrem bych ještě rád 

poděkoval bývalému starostovi Martinu Exnerovi za jeho zápal a osm let poctivé 

práce, která je v našich vesnicích vidět a na kterou mi bude ctí navázat.  

Lukáš Jansa, starosta  
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USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE  

Dne 17. 10. 2022 se sešlo nové zastupitelstvo obce Nová Ves ke svému ustavujícímu 

zasedání v počtu všech 9 členů.  

Přítomni byli: Lukáš Jansa, Ing. Michaela Knížková, Ing. Adam Titěra, Ing. Petr Štorek, 

Ing. Renáta Hakrová, Ing. Bohdana Tobiášková, Martina Srncová, Ing. arch. Miroslav 

Hujer a Martin Exner (přes vzdálený přístup z důvodu nemoci). 

V úvodu zasedání složilo všech 9 nových zastupitelů slib. 

Po schválení zapisovatele a ověřovatelů zápisu a schválení programu proběhly volby 

starosty, místostarosty, zřízení výborů a volba jejich členů: 

Starosta obce: Lukáš Jansa 

Místostarostka obce: Ing. Renáta Hakrová 

Finanční výbor: 

Ing. Michaela Knížková – předsedkyně, Ing. Pavel Srnec – člen, Milan Letoch – člen 

Kontrolní výbor: 

Martina Srncová – předsedkyně, Martin Exner – člen, Ing. Adam Titěra – člen 

Informační výbor: 

Ing. Bohdana Tobiášková – předsedkyně, Mgr. Jiří Karas – člen, Jiří Faix – člen 

Kulturní výbor: 

Ing. Bohdana Tobiášková – předsedkyně, Dana Burianová – člen, Ing. Marcela 

Švamberková – člen, Martin Čermák – člen, Martina Pánková – člen 

Dále byly schváleny odměny za výkon funkcí: 

Místostarostka: 32 501 Kč, předseda výboru nebo komise: 3 611 Kč, člen výboru nebo 

komise: 3 010 Kč, člen zastupitelstva bez další funkce: 1 805 Kč.   

Na závěr byla zvolena pověřená osoba, která bude spolupracovat při pořízení Změny 

č. 1 územního plánu obce Nová Ves - Ing. Michaela Knížková. 

Diskuze: Bývalý starosta obce M. Exner poblahopřál novému starostovi ke zvolení       

do funkce, stejně tak proběhly gratulace z řad přítomných zastupitelů a občanů. Nový 

starosta L. Jansa poděkoval. 

Starosta oznámil termín dalšího zasedání zastupitelstva, které je stanoveno                 

na pondělí 14. listopadu od 18 hodin. Další zasedání zastupitelstva se budou konat 

v měsíčním intervalu. 

Zapsala Lucie Tláskalová/ Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  

 

http://www.nova-ves.cz/
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GRATULACE A PŘEDÁNÍ FUNKCE 
STAROSTY 

Chtěl bych nejdříve pogratulovat Lukášovi Jansovi k vítězství v komunálních volbách    

a Renátě Hakrové k zisku tří mandátů.  

Na ustavujícím zastupitelstvu 17. 10. 2022 jsem po osmi letech předal starostovskou 

funkci Lukášovi Jansovi. Gratuluji mu ke zvolení. Bohužel jsem se nemohl zúčastnit 

zastupitelstva osobně, ale jen dálkově přes videokonferenci kvůli onemocnění 

covidem. 

Přesto jsem Lukášovi předal veškerou agendu a jsem připraven v případě potřeby 

pomoci, vysvětlit nebo poradit, aby chod obce a probíhající velká stavba plynule 

běžely. 

Jistou kontinuitu zajistí i pokračující paní místostarostka Renáta Hakrová, se kterou 

jsem jako starosta veškeré informace sdílel a všechna důležitá rozhodnutí s ní 

konzultoval. Paní místostarostce také gratuluji ke zvolení a pokračování ve funkci         

a děkuji jí za osm let milé spolupráce. 

Gratuluji i všem zvoleným zastupitelům. Jsem velmi rád, že budeme mít omlazené 

energické zastupitelstvo s věkovým průměrem 43 let.  

Já budu rád pokračovat v práci pro obec jako zastupitel a člen kontrolního výboru. 

Za osm let mého starostování jsem pyšný na to, že jsme ve všech pěti částech 

postavili kanalizaci, na protipovodňové zahrazení Nových Ouholic a povodňový plán    

a zejména na stavbu chodníků a opravu silnice v Nové Vsi a Nových Ouholicích. Nová 

Ves bude během pár týdnů hotová a průjezdná. V Nových Ouholicích se bude 

odehrávat zhruba totéž, co v Nové Vsi a skončit by to mělo v květnu příštího roku. 

Jsem rád i za otevřenost a informovanost, kterou jsme zavedli. Promítali jsme             

na zastupitelstvu dokumenty, každý se mohl na cokoliv zeptat a vždy jsem říkal, že     

na obci neexistuje žádný tajný dokument. O dění v obci jsem se snažil pravidelně 

informovat.  Do zpravodaje mohl psát každý. 

Snažil jsem se starostovat nejlíp, jak jsem uměl. Pokud jsem někoho štval, tak se za to 

omlouvám. Nebylo v tom nikdy nic osobního. 

Přeji novému vedení obce, novým zastupitelům i občanům a obci, ať se daří. 

M. Exner 

VOLBY DO SENÁTU 

Ve 2. kole senátních voleb zvítězila v našem obvodu Ing. Jarmila Smotlachová (ODS)   

se ziskem 65,22 % hlasů.  

B. Tobiášková, informační výbor (zdroj: www.volby.cz) 
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Nové Ouholice: Aktuálně probíhají práce na dešťové kanalizaci od mostku přes 

Bakovský potok k bývalé hospodě. Druhá stoka od hospody směrem k bytovkám bude 

následovat. Od poloviny října je uzavřen celý úsek opravované silnice ll/608 v Nových 

Ouholicích. Vjezd do tohoto úseku je možný pouze s povolenkou, kterou vydává 

majitelům dotčených nemovitostí obecní úřad.  

Nová Ves: Byly položeny asfaltové vrstvy, probíhají práce na výstavbě chodníků          

a veřejného osvětlení. 

Na začátku listopadu proběhne kácení stromů kolem lávky pro pěší přes  

Bakovský potok, lávka bude zbourána a začne výstavba lávky nové. Začne  

probíhat demolice starého chodníku mezi Novou Vsí a Novými Ouholicemi.  

Tento chodník bude nahrazen novým chodníkem ze zámkové dlažby s obrubníky. 

Během prací na lávce a chodníku budou chodci chodit po silnici ve vyznačeném 

koridoru pro pěší. 

R. Hakrová, místostarostka 

Ing. Radim Poustka, hlavní stavbyvedoucí firmy BES, s.r.o. 

tel. 602 323 154, radim.poustka@besbn.cz 

M. Benák, zástupce stavbyvedoucího - tel. 720 051 582 

Petr Nádvorník, zástupce KSÚS (Krajská správa a údržba silnic – hlavní investor stavby) - 

tel. 725 890 866, petr.nadvornik@ksus.cz 

Ing. Lukáš Počík, technický dozor za obec (chodníky, lávka pro pěší, veřejné osvětlení) - 

tel. 602 559 396, Lukas.pocik@centrum.cz  
 

 

mailto:poustka@besbn.cz
mailto:petr.nadvornik@ksus.cz
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OBNOVENÍ AUTOBUSOVÉ 
ZASTÁVKY 

Od 1. 12. 2022 by měla být zprovozněna autobusová zastávka v Nové Vsi (u pošty). 

Týkat se zatím bude těchto linek: 

 Linka č. 550909 spol. Busline na trase Litoměřice – Praha.  

 Linka č. 646 – Roudnice n. L. – Ledčice – Nová Ves - Veltrusy – Kralupy n. Vlt. 

Potvrdíme v příštím vydání zpravodaje.  

B. Tobiášková, informační výbor 

Připomínáme spolkům, že vyúčtování dotací na rok 2022 je třeba dodat na obecní 

úřad do 30. 11. 2022. 

B. Tobiášková, informační výbor 

Vážení, dostaly se ke mně informace o tom, že se po vsi diskutuje výše odměny 

kronikáře. „Pobavilo mě to“.  

Do funkce jsem byl schválen usnesením zastupitelstva 4/1/2015 z 19. ledna 2015         

a funkci plním dosud za užití vlastních prostředků (auto, počítač, fotoaparát 

kopírka/skener). Jediným oceněním mé dosavadní činnosti je Čestné uznání              

„za obětavou práci kronikáře a zajímavé příspěvky do zpravodaje ve volebním období 

2014 – 2018“. Činnost kronikáře za posledních osm let nestála obec ani korunu.  

Ing. Bruno Vognič  

  

Ano, je to jak píše pan Vognič a já mu jménem obce za jeho práci moc děkuji!        

Stejně tak je zcela dobrovolnou a neplacenou aktivitou přispívání do našeho 

zpravodaje – děkuji tímto všem, kteří v uplynulých 4 letech věnovali svůj čas 

sepisování příspěvků, ať byly pravidelné či občasné (M. Jelínková, J. Jordáková,           

H. Civínová, P. Linzerová, B. Vognič, P. Barnat…). Nesmím zapomenout ani na 

zastupitele a jejich příspěvky. 

Také bych chtěla poděkovat všem dobrovolníkům, kteří též zdarma každý měsíc 

zpravodaj roznášejí, jsou to: Burianovi/Karasovi v Miřejovicích, Kozaňákovi/Vyhnalovi             

na Vepřku, Hakrovi ve Starých Ouholicích a N. Klicnarová v Nových Ouholicích. 

B. Tobiášková, informační výbor 
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Říjnovou členskou schůzku nám počasí umožnilo uskutečnit v Miřejovicích. Byli jsme 

rádi, protože nám to zároveň umožnilo oslavit i spolu s našimi několika příznivci „Den 

seniorů“. V úvodu jsme vzpomněli na podařený poznávací zájezd do Dětenic                

a zejména pak silný dojem, který na nás zanechala kosmonoská Loreta. Jako obvykle 

jsme „oslavencům“ připomenuli jejich výročí a jmeniny.  

Dohodli jsme se na 

organizačních záležitostech 

říjnového poznávacího zájezdu    

a termínu příští členské schůzky, 

kterou budeme mít 10. 

listopadu v sále obecního úřadu. 

Vyměnili jsme si tipy na další 

akce jako divadelní představení 

v Mlčechvostech nebo výlet       

za poznáním pražských 

památek.  

Den seniorů jsme uctili sportovními aktivitami (pétanque a házení na cíl), nechybělo 

ani přinesené občerstvení. Akci jsme zakončili návštěvou aktuální výstavy Galerie 

mezi živly věnované miřejovické elektrárně a železničnímu mostu.  
         

 

Předseda spolku Ing. Bruno Vognič    
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KULTURA  
Kulturní výbor pracuje po volbách v lehce obměněné sestavě a neúnavně plánuje 

akce do konce letošního roku i na rok příští. 

Co nás tedy ještě letos čeká?  

Už první listopadový víkend nabídne Strašidelnou pohádkovou stezku a Drakiádu. 

Stezka bude i pro malé děti, žádné velké strašení nebude , stezku osvětlíme               

a osadíme hodnými pohádkovými bytostmi.  

Poslední listopadový víkend začíná adventní období, můžete se tedy těšit                     

na rozsvěcování stromečků v jednotlivých částech obce, adventní setkání ve mlýně    

na Vepřku, adventní koncert ve mlýně. 

Soptíci pořádají v sobotu 3. prosince Mikulášské odpoledne ve Starých Ouholicích       

U hasiče.  

Sváteční období završíme setkáním na novoveské návsi na Štědrý den a  rozdáváním 

Betlémského světla v kostele. 

Pozvánky na všechny akce najdete v tomto a listopadovém zpravodaji, na webu           

a facebooku obce. Budeme se těšit na viděnou! 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 

 
 



Obec Nová Ves ve spolupráci 
s Maraton klubem Miřejovice
srdečně zve děti i rodiče

v pátek 4. listopadu od 17 hodin na 

POHÁDKOVOU

STEZKU
Stezka povede z dětského hřiště ve Starých Ouholicích na hřiště 

do Miřejovic.
Čekají vás pohádkové bytosti, úkoly a překvapení.

Kostýmy, lampiony a lucerničky vítány.
Stezka bude osvětlená, vhodná i pro malé děti.

V případě velmi nepříznivého počasí se akce nekoná.

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz

STRASIDELNOU
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Třetí ročník závodu Ouholická šlapka je za námi a my mockrát děkujeme všem 

statečným, kteří se nebáli deště a přišli s námi strávit krásné odpoledne plné sportu    

a zábavy do Starých Ouholic. I přes nepřízeň počasí se na startu sešlo 70 dětských        

a 14 dospělých závodníků.  

 

O bezpečnost dětí na trati se postarali cyklisti ze spolku MTB Hanz, a za to jim patří 

velké díky. O odpolední zábavu se postarala Terka Popková z Nelahozevsi, která svým 

uměním krátila dětem čas při čekání na vyhlášení výsledků.  

Po skončení závodů a vyhlášení vítězů zábava pokračovala koncertem kapely Jebuto, 

která úžasně hrála až do večerních hodin. 

Díky všem a těšíme se na Vás zase za rok. 

Za Spolek Soptíci Eva Vaďurová 



41. výšlap
Zlosyň, Vojkovice

Vhodné pro děti, seniory a celé rodiny
Turistice zdar!

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB

Sraz v neděli 6. listopadu 
v 9:30 h ve Zlosyni
na návsi u rybníčku.

Vydáme se do Zlosyňského háje, odtud pak k Vojkovicím.
Obkroužíme tamní jezero a mezi poli se vrátíme ke Zlosyni.

Vycházka bude dlouhá asi šest kilometrů.

vyslap.cz

START
CÍL

mapy.cz/s/jafapeduro
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V minulém zpravodaji jsme zpravodajství od fotbalového trávníku končili remízovým 

zápasem s Uhy. K dalšímu zápasu zajížděli novoveští fotbalisté ve středu 28. 9. 2022, 

v den státního svátku, do Úžice. 

SK Úžice – TJ Sokol Nová Ves 1:5 (0:1) 

Dalo by se také napsat SK Úžice – Zdeněk Kratochvíl 1:4 

Zdeněk Kratochvíl se v zápase v Úžici utrhl ze řetězu a nasázel hned 4 branky. Jednu 

hlavou, jednu z dálky krásnou střelou, jednu z dorážky a čtvrtou taky krásnou. U všech 

měl asistenci Jan Barnat. Pátou naši branku přidal po individuální akci lišácky Petr 

Dudek. Celý tým podal dobrý výkon a z Úžice vezeme vítězství 1:5 a 3 body. Nebylo 

moc co řešit. 

Branky: Zdeněk Kratochvíl 4x, Petr Dudek 

Hned v neděli jsme zajížděli na horkou půdu do Hostína. 

TJ Sokol Hostín – TJ Sokol Nová Ves 3:2 (1:1) 

Bylo po dešti a terén byl hodně měkký a těžký. Vyhovoval více domácím bojovníkům. 

Ve 20. minutě se domácí dostali z dorážky po standardní situaci do vedení, ale Honza 

Barnat přízemní střelou z levé strany vyrovnal ještě před poločasem na 1:1. 

Soupeř hrál tvrdě a v jedné chvíli se neudržel Petr Dudek, soupeři jeho tvrdost oplatil 

nevhodným způsobem a byl po druhé žluté kartě vyloučen. 

Zápas se blížil do koncovky, když bohužel rozhodčí neodpískal evidentní faul 

na Zdeňka Kratochvíla a domácí se dostali do přečíslení a bylo to 2:1. 

Neházeli jsme flintu do žita a v 80. minutě krásnou hlavičkou vyrovnal Jirka Vokoun. 

Bohužel jsme remízu neudrželi, v 86. jsme ztratili míč ve středu pole, soupeř vyslal 

svého nejlepšího hráče dlouhým nákopem, došlo k nedorozumění mezi brankářem 

a naší obranou a prohráli jsme 3:2. 

Branky: Jan Barnat, Jiří Vokoun 

V dalším zápase jsme v sobotu 8. 10. 2022 hostili doma Dolany. 

TJ Sokol Nová Ves – TJ Sokol Dolany B 10:0 (5:0) 

V zápase s Dolany se opět nejlépe střelecky vedlo Zdeňkovi Kratochvílovi, který 

podruhé v sezóně zaznamenal stejně jako v Úžici 4 branky. Soupeř působil 

demotivovaným dojmem, šlo o to se nezranit a vylepšit si celkové pasivní skóre, což 

se podařilo. 

Branky: Zdeněk Kratochvíl 4x, Zdeněk Karhan 2x, Jan Barnat, Jiří Bečvář, Petr Jansa, 

Ondřej Vosmík 
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V dalším kole nás čekal zápas v Dřínově. 

TJ Sokol Dřínov – TJ Sokol Nová Ves 2:1 (0:0) 

V Dřínově prohráváme… Měli jsme šance. Nemůžeme prohru svést pouze na 

domácího rozhodčího. Honza Barnat trefil hned v úvodu zápasu utěšenou technickou 

střelou zpoza pokutového území tyč, ale rozhodčí nás k soupeřově vápnu raději moc 

nepouštěl, i když jsme měli více ze hry. 

Ve druhém poločasu nebyla hned v úvodu odpískána jasná penalta na Zdeňka 

Kratochvíla, ale hned z protiútoku rozhodčí naopak po čistém skluzu Milana Vancla 

nesmyslně odpískal trestný kop a z něj se i přes evidentní faul na našeho hráče 

ve vápně a ofsajdovém postavení střelce branky dostali domácí do vedení. Dost 

„chyb“ v jedné akci. A už tím to začalo… 

Pár minut na to se konala v pokutovém území domácích opět sporná situace, 

po nerovném souboji domácích stoperů se Zdeňkem Kratochvílem se opět nepískalo, 

naštěstí v nepřehledné situaci uloupil míč Petr Barnat a vyrovnal na 1:1. Pak jsme 

ještě při několika šancích sahali po vítězství, ale bohužel jsme v závěru nešťastně 

inkasovali po nedorozumění obrany s naším brankářem. 

Vysloveně se těšíme na jaro, až stejného soupeře budeme hostit u nás. Slibujeme, 

že se Dřínovští mají vskutku na co těšit. 

Branka: Petr Barnat 

V dalším zápase hostíme na domácí půdě v sobotu 22. 10. 2022 od 15:30 hod. 

Postřižín. 

Petr Barnat, sekretář klubu 

Podzimní výzdoba mateřské školky 
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění
Díl III. – Rok 2011 aneb „To bude jednou krása!!!“ 

V lednu roku 2011 nám bylo z Ministerstva kultury ČR potvrzeno, že  Ministerstvo 

kultury prohlašuje soubor věcí mlýna č.p. l9, na st. parc. č. 29 a p. parc. č. 71 a 7313, 

k.ú. Vepřek, obec Nová Ves, část obce Vepřek, okres Mělník, Středočeský kraj,

za kulturní památku. Soubor zahrnuje:

- nemovitosti: obytnou budovu, mlýnici se strojovnou, sýpku, hospodářské budovy,

oplocení s bránou a pozemky st. parc. č. 29 a p. parc. č. 71 a 7313;

- movité zařízení: 3 Francisovy turbíny se spirálovou skříní, válcovou lušticí stolici

v dřevěné skříni s hladkými litinovými válci, 3 válcové dvoupárové stolice v litinových

skříních, šrotovník typu Monarch, aspiratér, válcový koukolník, tlakový filtr, odíračku,

hranolový vysévač moučný, reformu čtyřkrupičnou, šnekovou míchačku, předvysévač,

rovinný vysévač dvouskříňový, pytlovací lávku od rovinného vysévače, hlavní (spodní)

transmisi a horní transmisi.

Po podpisu smlouvy s GIRSA AT jsme konečně zahájili projektové práce na budoucích

obytných domech. Jak se ale ukázalo, kromě stavebně historického průzkumu,

zaměření a nadšení (prozatím pouze našeho) budeme potřebovat ještě celou řadu

dalších studií než se začne „kreslit“.

Prvním bodem bylo provedení inventarizace uměleckořemeslných prvků + stavebně

technický průzkum. Tato fáze byla naštěstí velmi krátká, neboť kromě vybavení

mlýnice toho k inventarizaci již moc nezbývalo.

Druhou mezifází byla koncepce architektonického řešení rekonstrukce obytného

domu s přístavbou. Ta trvala další měsíc. Jejím výsledkem byla ručně kreslená studie

budoucího stavu nemovitosti, kterou musel odsouhlasit NPÚ. Z výsledků jsme byli

nadšeni my i památkáři. Studie byla poměrně rychle schválená (červen 2011) a mohli

jsme se posunout dál.
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V průběhu schvalování studie probíhalo projektování hrubé stavby objektu. Ta byla 

hotová v červnu a začali jsme obíhat „schvalovací kolečko“. Nejprve závazné 

stanovisko památkářů (Střední Čechy a pak Kralupy), pak Povodí Vltavy (potok je na 

dohled – když se hodně vykloníte z okna a máte velkou představivost), následoval 

Hasičský záchranný sbor Mělník, Odbor životního prostředí v Kralupech, no a konečně 

přišel na řadu Odbor výstavby a územního plánování. Protože se nám všichni 

maximálně snažili vyjít vstříc (za což jim moc děkuji), stavební povolení bylo vydáno již 

na začátku září. 

Zatímco já jsem obíhala úřady, manžel poptával stavební firmy. Nebylo to vůbec 

jednoduché, protože podmínkou bylo, aby firma měla reference z rekonstrukce 

památek. A rozpočty těchto firem byly minimálně o 1/3 vyšší než u firem bez 

zkušeností. Jak se později ukázalo, bylo to především proto, že tyto firmy byly stejně 

naivní jako my, a tudíž věřily, že stavba může proběhnout levněji. To se nakonec 

nepotvrdilo… 

Smlouvu jsme nakonec uzavřeli s firmou Alienc z jihu Čech, která se okamžitě vrhla 

do práce. Její řemeslníci byli šikovní. S památkovými objekty neměli tak bohaté 

zkušenosti, ale byli ochotní se učit za pochodu. I jejich stavbyvedoucímu pobyt u nás 

dost pomohl a po roce už byl schopný „číst“ z výkresové dokumentace, což byl v jeho 

případě velký pokrok. Jeho nekompetentnost se snažil maximálně kompenzovat 

majitel firmy, který na stavbu pravidelně dojížděl, a byl schopen stavbu připravit 
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na všechny kontrolní dny tak, aby proběhly bez problémů. Na většině kontrolních dnů 

byl totiž kromě projektanta a investora přítomný i pracovník památkové péče. 

Na konci roku už objekty začínaly připomínat obytné domy.  

Na podzim jsme ve sklepích objevili 

zasypaný sklep, který vede mimo objekt 

obytné budovy, a jehož součástí je 

chodba, o níž víme, že pokračuje pod 

silnicí a pod domem č.p. 61. Rozhodli 

jsme se tento sklep odkopat, opravit 

stropní klenbu, shora ji zaizolovat 

a zapažit objevenou chodbu tak, aby byla 

připravená na další zkoumání. Až někdy bude čas. 

Tento postup se ale nelíbil dohledovému orgánu 

památkové péče. Ne z důvodu, že by naše 

myšlenka byla špatná, ale proto, že byl podzim, 

a jim by se líbilo, kdybychom tento postup zvolili 

až na jaře. A do té doby by byla stavba 

pozastavena. A tak na nás poslali stížnost 

stavebnímu úřadu. Bylo vyvoláno šetření 

na místě. Po celodenních hádkách stavební úřad neshledal na našem postupu nic, 

co by stavbu zásadním způsobem ohrožovalo. A mohli jsme pokračovat dál. Dokonce 

bez pokuty. 

Před koncem roku jsme podepsali smlouvu na pokračování 2. fáze projektu 

na realizaci stavby s GIRSA AT, a rovněž jsme zadali zpracování hydrogeologického 

průzkumu, který byl nezbytný pro další projektování. Přes veškeré překážky se nám 

v roce 2011 podařilo splnit všechno, co jsme si naplánovali, tedy maximálně dokončit 

hrubou stavbu a dokončit veškeré tesařské práce na obytné budově tak, aby v lednu 

mohla být položena na střechu krytina.  

Pavlína Linzerová
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PRAŽSKÁ ČÁRA 85 
V dnešním příspěvku se tuto „čáru“ 

pokusím připomenout k datu 85. výročí 

jejího vybudování.  

Pražská čára byla součástí tří opevněných 

ústupových pásem proti očekávané, 

od západu vedené, německé agresi 

ve čtyřicátých letech minulého století. 

Podle předpokladu měl agresor narazit 

postupně na obranné pásmo v blízkosti 

státní hranice na úpatí Krušných hor, následně pak na vnitrozemské opírající se o řeky 

Blšanku a Ohři (Roudnice – Louny – Žatec – Stříbro – Holýšov). Poslední před Prahou 

byla právě „Pražská čára“, která navazovala na tzv. „Liběchovskou příčku“ (Mimoň – 

Mělník). Obranná čára pokračovala od Slap podél Vltavy do jižních Čech „Vltavskou 

linií“.  Tato čára opevnění, inspirovaná do jisté míry i francouzskou Maginotovou linií, 

byla tvořena pevnůstkami typu „36“, které byly později doplněny novějším, 

dokonalejším a trochu jinak pojatým typem „37“, pro který se vžilo obecné 

pojmenování „řopík“ (podle Ředitelství opevňovacích prací, které plánovalo a řídilo 

opevňovací práce). V plánu byly na této čáře i pevnosti těžkého typu. Měly být 

budovány v letech 1939 a 1940, události jejich stavby předešly. Pro úplnost je třeba 

zmínit, že další obdobné ústupové čáry byly plánovány i v prostoru Českomoravské 

vysočiny a nynější státní hranice se Slovenskem.  

Linie „Pražské čáry“ začínala na soutoku Vltavy a Labe u Mělníka. První úsek 

vedl po pravém břehu Vltavy až za Dušníky. Poslední pevnůstka prvního úseku byla 

na úrovni začátku dnešního dálničního mostu, respektive ústí Bakovského potoka do 

Vltavy. Navazuje úsek „A-1 Velvary“, který vede přes Vepřek všeobecně podél 

Bakovského potoka přes Sazenou do Velvar. Další části Pražské čáry vedly kolem 

Slaného, Kladna, Berouna, Mníšku pod Brdy. Pražská čára končila u obce Slapy. 

Na délku měla 112 km a do 15. října 1938, kdy byly práce na opevnění zastaveny, 

na ní bylo zřízeno 833 objektů charakteru pevnůstek obou zmíněných typů.  

V 13 km dlouhém úseku „A-1 Velvary“, do kterého patří i pevnůstky, které 

se nacházely v katastrech našich obcí Vepřek a Nová Ves, byly vlastní práce zahájeny 

v roce 1937. Betonářské práce byly dokončeny koncem října až listopadu téhož roku, 

tj. téměř přesně před 85 léty. Úsek A-1 začínal u Vepřku prvním řopíkem na levém 

břehu Vltavy, v prostoru dnešní polní cesty vedoucí od lávky přes Bakovský potok 

směrem k chatkám u Vltavy ve vzdálenosti cca 100 m od zmíněné lávky. Na něj 

Tato fotografie pořízená  přes Vltavu  ukazuje jednu 
z tehdejších pevnůstek u Dušník  
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navazovala další pevnůstka umístěná nad začátkem železničního tunelu. Linie 

následně kopíruje původní koryto Bakovského potoka. Většina pevnůstek byla 

umístěna přímo na jeho pravém břehu, malá část byla předsunuta až několik desítek 

metrů před levý břeh. Pás pevnůstek na potoce byl doplněn řidší řadou řopíků 

umístěných k těmto úhlem vzad na vyvýšených místech kolem 100 metrů za touto 

linií. Tato druhá řada pevnůstek skýtala dominantní výhled a možnost postřelování 

vzdálenějších přístupů k hlavnímu pásmu obrany. Z rozmístění a koncentrace 

pevnůstek je zřejmé, že v našem prostoru bylo hlavní úsilí boje očekáváno kolem 

komunikací Nová Ves – Nové Ouholice – Kralupy a Ledčice – Sazená – Kralupy.  

Pevnůstky byly československým vojskem obsazeny 2x a to v roce 1938. Poprvé 

při tzv. „Částečné mobilizaci“ 21. května vyhlášené v reakci na „Anšlus“ Rakouska 

(12. března 1938). V „Památníku četnické stanice Nová Ves z let 1938 – 1945“ je tato 

událost popsána takto: „21.5. Provedena částečná mobilizace, která byla českým 

obyvatelstvem s jásotem přijata. V obvodě četnické stanice Nová Ves bylo zřízeno 

na linii obcí Sazená – Nová Ves – Vepřek až k řece Vltavě asi 36 betonových krytů tzv. 

bunkrů pro obrannou linii. Bunkry byly chráněny před nájezdy tanků a obrněných vozů 

těžkými železnými kříži tzv. španělskými jezdci, asi 150 cm vysokými, které byly 

provlečeny velmi těžkým řetězem, ve vzdálenosti a to podle terénu až 100 metrů 

daleko od nich. Při provedení částečné mobilizace obsadila tyto bunkry složka S.O.S. 

takže v každém bunkru byla posádka 2-3 mužů s kulomety a granáty… Po skončení 

částečné mobilizace (13. 6. 1938) byly složky S.O.S. odvolány, bunkry uzamčeny a klíče 

odvezeny do Prahy.“   

Podruhé byly pevnůstky obsazeny a připraveny k použití při „Všeobecné 

mobilizaci“ vyhlášené 23. září. Citace četnické stanice:  

„23.9. Bunkry byly znovu obsazeny avšak tentokráte vojskem čs. armády. Mezi 

posádkami byli též příslušníci německé národnosti, kteří odmítali poslušnost čs. 

důstojníkům a prohlašovali veřejně, že proti Německu bojovat nebudou. Provedena 

všeobecná mobilizace bez závad a následkem Mnichovské dohody pohraničí 

vyklizováno, takže nastal větší příliv obyvatelstva české národnosti z pohraničí  

do zdejšího obvodu. Rovněž projížděly zdejším obvodem po hlavní silnici proudy 

českého obyvatelstva z pohraničí směrem ku Praze… 28. 11. Posádky z bunkrů 

ve zdejším obvodě byly odvolány a bunkry znovu zamčeny“.   

Po nastolení protektorátu následovala likvidace opevnění. Proběhla ve dvou 

etapách. V první, započaté v létě roku 1939 (od 14. 6.) a probíhající do roku 1940 

došlo k jejich znehodnocení s cílem vyloučit jejich možné použití. K ničení došlo 

z velké části pomocí výbušnin umístěných do pevnůstek s cílem dosáhnout výbuchem 

rozestoupení stěn s následným zavalením prostoru stropní deskou. Pamětník 
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popisuje jednu z destrukcí takto: “Dne 11. července 1939 přišli Němci a 50kg náloží 

vyhodili kryt v Nových Ouholicích /nad domkem pana Skopce/ do povětří. Některé 

domky v okolí utrpěly trhliny a následkem vzduchu byla rozbita všechna okna“. 

V místech, kde bylo riskantní použití výbušnin vzhledem k možným neúměrným 

následným škodám na okolí, byly tyto objekty znehodnoceny tak, že jejich vnitřní 

prostory byly vyplněny betonovou směsí, střílny a další obranné prvky poničeny. 

(Patrné je toto na zachovaných a nadšenci Pevnostního muzea obnovených dvou 

předsunutých pevnůstkách v Sazené).   

Druhá etapa likvidace pevnůstek proběhla následně v letech 1942 – 44. Vedle 

snahy zlikvidovat veškeré vnitrostátní opevnění v této etapě šlo i o vytěžení 

použitelného materiálu, zejména pak oceli a litiny. Využit byl často i beton – zejména 

pak na zpevnění cest nebo při betonářských pracích. Řada řopíků tak z uvedeného 

důvodu úplně zanikla. Další pak zanikly proto, že jejich torza byla na překážku 

například obhospodařování polí, stavbám, regulaci toků apod. I přes výše uvedené 

je v katastrech našich obcí dodnes zbytky pevnůstek i po 85 letech možné dohledat. 

Na jaře jsme s tímto záměrem uskutečnili dva výšlapy a pozůstatky téměř všech 

pevnůstek skutečně nalezli.      

Zpracováno s využitím zdrojů: Aleš Crha „Sazená předválečné opevnění před 

Prahou“, „Památník četnické stanice Nová Ves z let 1938 – 1945“ a dalších pramenů. 

Foto z archivu rodiny Klodových.  

Ing. Bruno Vognič, kronikář      

Z říjnového výletu turistů z KUDYKANu (foto: B. Vognič) 
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CO NEVÍM – NEPOVÍM: 
Na Dvořákové stezce začíná být těsno 

Třetího října jsem obdržel e-mail, z jehož 

obsahu je zřejmé, že přes naše obce 

Nové Ouholice a Vepřek vede nově 

poutní cesta. Podstatné části zprávy viz 

níže.  

„Spolek CESTA ČESKA představuje novou 

poutní cestu spojující Říp a Blaník. 

POUTNÍ CESTA ŘÍP–BLANÍK byla 

slavnostně otevřena dnes ve středu 28. září 2022 v prostorách Zámku Dobřichovice. 

Poutní cesta, jejíž motto je „Poznej českou zemi a sám sebe,“ se skládá ze čtyř etap 

se samostatnými tématy k zamyšlení a měří necelých 300 kilometrů. Trasa navazuje 

na Poutní cestu Blaník–Říp, opět propojuje tyto dvě bájné hory a je vyznačena 

80 originálními tabulkami Klubu českých turistů. Putování začíná u románské Rotundy 

sv. Jiří a sv. Vojtěcha na hoře Říp, vede západní cestou okolo Prahy a končí na vrcholu 

Velkého Blaníku“. 

„Slavnostní otevření jsme uspořádali v den české státnosti na svátek Sv. Václava 

za účasti zástupců informačních center, obcí a měst, partnerů a podporovatelů 

spolku. Hudebně akci provázelo multižánrové vokální uskupení Bohemia Voice,“ říká 

Jindřich Chmelař, předseda spolku Cesta Česka.  

„Poutní cesta je nyní otevřená široké veřejnosti a srdečně na ni všechny zveme. Lze ji 

absolvovat vcelku během přibližně dvanácti dnů, ale lze ji projít i postupně po 

etapách. Poutní cesta Říp-Blaník je druhou cestou svého druhu v Česku a přímo 

navazuje na Poutní cestu Blaník–Říp, která vede východně od Prahy. Takto uzavíráme 

pomyslný kruh okolo Prahy,“ dodává J. Chmelař.   

Na webových stránkách www.cestaceska.cz návštěvník obdrží podrobné informace 

k jednotlivým etapám cesty včetně popisu trasy, její délky, výškového profilu, časové 

náročnosti, informace o okolí, možnostech ubytování a občerstvení a další. Jsou zde 

uvedeny tipy jak a proč putovat, průvodní texty, návod jak pracovat s otázkami 

či doporučení na poutníkovu výbavu. Do té patří Poutníkův deník s tématy 

k zamyšlení včetně návodných otázek a vložené mapy s detailním popisem cesty. 

Je v něm také dostatek místa pro zapisování poznámek a sbírání turistických razítek. 

Lidé, kteří cestu absolvují, se mohou zapsat do elektronické Knihy poutníků 

na stránkách spolku. 

Bruno Vognič, kronikář 

http://www.cestaceska.cz/
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PODĚKOVÁNÍ ZA DAR 
„Krásnou neděli přeji, dnes jsem daroval na místní hřbitov 

ve Vepřku pár věcí: menší konve, kýbl a box s nářadím (kdo 

chce, ať si půjčí) a 100 kusů svíček (kdo nebude mít, ať si 

vezme). Přeji krásnou neděli - Jan Šach“ 

Za obec moc děkujeme panu 

Šachovi za velkorysý dar 

místnímu hřbitovu, který se 

obzvláště teď v období Dušiček 

bude všem hodit! 

Oslava Dušiček se odvíjí od slavnosti (svátku) Všech svatých, 

který připadá na 1. listopadu. V noci z 31. října na 1. listopadu slavili Keltové konec 

léta a nový rok, svátek Samhain. Samhain byl podle keltské tradice časem, kdy se 

duše zesnulých vrací domů a jejich příbuzní jim svítilnami z vydlabaných řep pomáhají 

na cestě do podsvětí. Na ochranu před zlými duchy se lidé převlékali do hadrů 

a malovali si obličeje. Svátku Samhain je svou podstatou a znaky nejvíce 

podobný Halloween slavený večer 31. října. Historickým předchůdcem křesťanských 

dušiček byly u pohanských Slovanů ritualizované oslavy či hostiny, konané přímo 

na nekropolích na počest zesnulých předků. (zdroj: wikipedie.cz) 

B. Tobiášková, informační výbor

Květinový ateliér Floreale Postřižín srdečně zve na nákup vánočních dekorací, 

svíček a adventních věnců z nobilis jedle! 

Pondělí až pátek od 13 do 17 hodin, v sobotu 9:30 do 11:30.  

Adventní pátky otevřeny dopoledne i odpoledne. 

Těším se na Vás, Jana Pokorná, tel. 731 187 830 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Slavnost_V%C5%A1ech_svat%C3%BDch
https://cs.wikipedia.org/wiki/Samhain
https://cs.wikipedia.org/wiki/Podsv%C4%9Bt%C3%AD
https://cs.wikipedia.org/wiki/Halloween
https://cs.wikipedia.org/wiki/Slovansk%C3%A9_n%C3%A1bo%C5%BEenstv%C3%AD
https://cs.wikipedia.org/wiki/Poh%C5%99ebi%C5%A1t%C4%9B


4. listopadu Pohádková strašidelná stezka - Staré Ouholice - Miřejovice - od 17 hodin 

5. listopadu Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Vltavan Chvatěr. od 14:00 hod. hřiště Nová V. 

5. listopadu Drakiáda – od 15 hodin v Miřejovicích 

6. listopadu Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

10. listopadu Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

19. listopadu Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ PTZ Viktorie Nelah. od 13:30 hod. hřiště Nová V. 

26. listopadu Advent ve mlýně - Vepřek 

3. prosince Mikulášské odpoledne ve Starých Ouholicích (U Hasiče) 

4. prosince Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

24. prosince Štědrodenní setkání na návsi - od 14 hodin v Nové Vsi 

24. prosince Betlémské světlo v kostele na Vepřku 




